



ORGANISATION
FOR ECONOMIC
CO-OPERATION
AND DEVELOPMENT



IMPLEMENTATION OF IWRM PRINCIPLES AT NATIONAL LEVEL THROUGH THE EU WATER INITIATIVE NATIONAL POLICY DIALOGUES AND OTHER PROGRAMMES

Side event at the Seventh Ministerial Conference “Environment for Europe”

Timing and location: Friday, 23 September 2011, 13.00–15.00, Room B9, Palace of Independence

Organizers: Romania, European Commission, UNECE, OECD

Languages: English-Russian with simultaneous interpretation

Lunch to be served outside of the meeting room (13.00-13.15)

National Policy Dialogues under the EU Water Initiative (EUWI) are an instrument to support water sector reforms in countries of Eastern Europe, the Caucasus and Central Asia. The side event is aimed to discuss implementation of the ongoing water sector reforms in the countries of Eastern Europe, the Caucasus and Central Asia, which the EUWI NPDs are supporting. The new draft strategy for the EUWI for the period until 2025 will be presented at the meeting. The side event will also elaborate recommendations on how the EUWI could support the reforms in a more effective manner.

Introduction and presentation of the event objectives by the Chair H.E. Mr. Laszlo BORBELY, *Minister, Ministry of Environment and Forests of Romania*

Mr. Ján KUBIŠ, *Executive Secretary, UN Economic Commission for Europe* - Highlights of implementation of the EU Water Initiative National Policy Dialogues on IWRM

Mr. Brendan GILLESPIE, *OECD* - Highlights of implementation of the EU Water Initiative National Policy Dialogues on Water Supply and Sanitation and IWRM financing

Mr. Anvar ZOIROV, *Deputy Minister of Melioration and Water Resources of the Republic of Tajikistan* – Water Sector Reform and activities of the NPD IWRM in Tajikistan

Mr. Kurbangeldy BALLYEV, *Turkmenistan Representative at IFAS Executive Committee* - National Policy Dialogue in Turkmenistan; synergies with regional water cooperation in Central Asia

Mr. Edgar PIRUMYAN, *Chief of Staff, Ministry of Nature Protection of Armenia* – Second wave of reforms of the water sector: issues of changing the legislation, IWRM financing, including ecosystems services' payments

H.E. Mr. Gheorghe SALARU, *Minister, Ministry of Environment of Republic of Moldova* – National Policy Dialogue on water supply and sanitation. Implementation of requirements of the UNECE/WHO-Europe Protocol on Water and Health – Development of an Investment/Action Plan for water supply and sanitation

Mr. Jens WANDEL, *Director, UNDP Europe and the CIS, Bratislava Regional Centre* – EC/UNDP IWRM activities in Central Asia: achievements, lessons learned and the way forward

Mr. Volker FROBARTH, *GIZ* - German assistance for water sector in Central Asia and its coordination with the EUWI-EECCA

Mr. Philip MIKOS, *Head of Unit "Regional Programmes Neighbourhood East" – DEVCO, European Commission* – Provisional Framework for a Second Generation EU Water Initiative. Reflections on recent experience in EECCA and further refinement of the EUWI

Questions and answers

Conclusions by the Chair: Lessons learned from EUWI and considerations for the follow up to the EU Water Initiative. Recommendations for the Second Generation EU Water Initiative Strategy



ВНЕДРЕНИЕ ПРИНЦИПОВ ИУВР НА НАЦИОНАЛЬНОМ УРОВНЕ ПОСРЕДСТВОМ НАЦИОНАЛЬНЫХ ДИАЛОГОВ В РАМКАХ ВОДНОЙ ИНИЦИАТИВЫ ЕС И ДРУГИХ ПРОГРАММ

Время и место проведения: пятница, 23 сентября 2011, 13.00–15.00, Зал В9, Дворец Независимости

Организаторы: Румыния, Европейская Комиссия, ЕЭК ООН, ОЭСР

Языки: Английский и русский языки с синхронным переводом

Обед в вестибюле (13.00-13.15)

Национальные диалоги по политике в рамках Водной Инициативы Европейского союза (ВИЕС) являются инструментом поддержки реформ водного сектора в странах Восточной Европы, Кавказа и Центральной Азии. Целью мероприятия является обсуждение текущих реформ в водном секторе в странах Восточной Европы, Кавказа и Центральной Азии, поддерживаемых НДП ВИЕС.

На мероприятии будет также представлен на обсуждение новый проект стратегии Водной Инициативы на период до 2025 года.

Вступительное слово и презентация целей мероприятия Его Превосходительством Г-н Ласло БОРБЕЛИ, *Министр, Министерство окружающей среды и лесов Румынии* – Презентация целей мероприятия

Г-н Ян КУБИШ, *Исполнительный Секретарь, Европейская экономическая комиссия ООН* – Национальные диалоги по водной политике по принципам ИУВР

Г-н Брендан ДЖИЛЛЕСПИ, *ОЭСР* – Национальные диалоги по политике водоснабжения и канализации и финансированию ИУВР

Г-н Анвар ЗОИРОВ, *Заместитель Министра мелиорации и водных ресурсов Республики Таджикистан* – Реформирование водного сектора и деятельность в рамках НДП по ИУВР в Таджикистане

Г-н Курбангельды БАЛЛЫЕВ, *Представитель Туркменистана в ИК МФСА* – Национальные диалоги по политике в Туркменистане; взаимодействие в рамках регионального сотрудничества в Центральной Азии

Г-н Эдгар ПИРУМЯН, *Глава администрации, Министерство охраны природы Армении* – Вторая волна реформ водного сектора: изменения в законодательстве, финансирование ИУВР, включая платежи за экосистемные услуги

Его Превосходительство Г-н Георге ШАЛАРУ, *Министр, Министерство окружающей среды Республики Молдова* – Национальные диалоги по водоснабжению и канализации. Применение требований Протокола по проблемам воды и здоровья ЕЭК ООН/ВОЗ-Европа

Г-н Енц ВАДЕЛЬ, *Директор, ПРООН, Европа и страны СНГ, Региональный центр в Братиславе* – Мероприятия по ИУВР ЕК/ПРООН в регионе Центральной Азии: достижения, опыт и планы на будущее

Г-н Фолькер ФРОБАРТ, *Германское агентство по международному сотрудничеству* – Программа поддержки водного сектора в Центральной Азии и ее координация с ВИЕС-ВЕКЦА

Г-н Филип МИКОС, *Руководитель подразделения «Региональные программы соседства Восток» - Директорат развития и сотрудничества, Европейская комиссия* – Предложения по концепции Второго поколения ВИЕС

Вопросы и ответы

Подведение итогов Председателем: Опыт ВИЕС и заметки на будущее для стратегии Водной инициативы ЕС. Рекомендации для Второго поколения стратегии Водной инициативы ЕС.